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Okurková sezóna
Začíná léto, děti jsou již nedočkavě natě-
šené na prázdniny, my dospělí se stejnou 
dychtivostí vyhlížíme dovolenou, při kte-
ré si odpočineme od každodenního shonu 
a stresu. Všichni se radujeme z tepla a slu-
nečních paprsků a někdy zase s obavami 
sledujeme zamračenou oblohu, která v po-
slední době často věští přívalové deště. 
Prostě léto, na které se snad s výjimkou 
ledních medvědů všichni těšíme. 

Současně se o prázdninách obvykle 
zpomalí života běh, nakonec i poslanci 
a ministři odjíždějí na dovolenou, takže 
se zmenší i množství událostí, které se na 
nás celý rok valí ze všech médií. A ještě 
k tomu se na polích a zahradách sklízejí 
okurky. Proto již v dávných dobách žur-
nalistiky, údajně někdy v 18. či 19. století, 
se v Německu pro tento letní čas objevil 
termín okurková sezóna. Název pro obdo-
bí, kdy novináři neměli o čem psát, a tak si 
vymýšleli novinářské kachny typu „žralok 
v moři Jaderském sežral českou učitelku“ 
či nevýznamné skutečné události popiso-
vali s palcovými titulky jako zásadní udá-
losti dějin. Později se tento termín přene-
sl i do dalších oborů lidské činnosti, kde 
označuje čas líného horkého léta, kdy se 
nic moc neděje a nedělá. 

I tady u nás na radnici bychom si rádi 
někdy dopřáli bezčasí okurkové sezóny, 
leč nebývá nám dopřáno. V řadě posled-
ních let jsou prázdninové měsíce naopak 
snad nejhektičtějším obdobím roku. Naše 
aktivity se týkají zejména školských za-
řízení, buď stavíme něco nového, jako 
třeba pavilony školky, nebo rekonstruu-
jeme, nebo alespoň něco stěhujeme nebo 
opravujeme. A vždy to spěchá, aby v září 
mohly děti zasednout do lavic a ty menší 
si měly kde hrát.

Letošek v tomto směru nebude výjim-
kou. Staví se nová školní budova a starostí 
je kolem toho dost a dost. Momentálně ře-
šíme problémy plynoucí ze stáří projektu. 
Od r. 2001, kdy byl schválen, se toho hod-
ně změnilo. Jiné jsou potřeby školy i nor-
my a předpisy. A na tyto změny je nyní tře-
ba získat dodatečná povolení. V tuto chvíli 
je tak již jasné, že v září se v nové budově 
učit nezačne, v což největší optimisté taj-
ně doufali. Snad jediné letní pozitivum tak 
bude, že školáci už budou na prázdninách, 
a tudíž je stavba nebude rušit, jako tomu 
bylo po celý školní rok. 

K dalším plánům a investicím se ne-
budu vracet, ty na tomto místě podrobně 
popsali kolegové v minulých číslech zpra-
vodaje. Takže teď vytáhnu ze šuplíku jiné 
správně okurkové téma, odpady. Téma, 
které se na stránky zpravodaje vrací v ne-
pravidelných intervalech, zato opakovaně 
a vytrvale. Protože tady nás bota pořád tak 
nějak tlačí.

Občané si to dost možná neuvědomují, 
ale co se týká možností zbavit se odpadů, 

mají v Horoměřicích dost komfortní služ-
by. Stačí se podívat za humna a porovnat. 
V Úněticích třeba na tříděný odpad pou-
žívají pytlový sběr, což znamená, že mají 
rodiny doma velké pytle, které až do jejich 
naplnění musí někde skladovat. Odvážejí 
se totiž jen jednou za měsíc. A ještě za kaž- 
dý pytel zaplatí 15 korun. Malá popelnice 
120 litrů vyvážená každý týden tam stojí 
rodinu 2400,- Kč, velká popelnice 240 lit-
rů stojí 3840,- Kč. U nás se sice platí pau-
šál na hlavu (720,- Kč/os.), což u početněj-
ší rodiny může vyjít dráž, ale zase můžete 
mít popelnic, kolik chcete. Tříděný sběr 
nosíme do kontejnerů, které jsou k dispo-
zici stále, pravda občas přeplněné, ale zase 
nic nemusíme skladovat a taky za to nepla-
tíme nic navíc. Ve Statenicích nebo ve Svr-
kyni se objemný odpad řeší přistavením 
velkého kontejneru 2krát do roka. Za deset 
minut ho občané zaplní – a pak musí čekat 
dalšího půl roku. Podobně jen 2krát za rok 
mohou odevzdat nebezpečný odpad, jako 
třeba televize, lednice… V Horoměřicích 
máme sběrné dvory, kde se můžete bez-
platně zbavit objemného i nebezpečného 
odpadu kdykoli po celý rok. V sezóně tam 
můžete odevzdat i bio, tedy trávu, větve, 
listí. Vlastně až na pneumatiky, autovraky 
a stavební suť se můžete bezplatně zbavit 
čehokoli, kdykoli a legál-
ně – za cenu jednoho po-
platku z hlavy.

I díky tomu nemají ho-
roměřičtí příliš důvodů za-
kládat černé skládky, takže 
pokud se v našem katastru 
nějaká taková skládka ob-
jeví, většinou ji má na svě-
domí někdo odjinud. A tady 
musím poznamenat, že 
obecní policii se velmi čas-
to podaří viníka vypátrat, ať 
už za pomoci kamerového 
systému nebo pachatel za-
nechá nějaký svůj „podpis“ 
přímo na místě činu.

Přesto i místní mají, co se týče odpadů, 
svoje hříšky. Třeba v popelnicích často 
končí i to, co by tam být nemělo. Nemá 
tam co dělat třeba papír, plasty, sklo a ná-
pojový karton. A taky do popelnice nepatří 
zelený odpad ze zahrádek. Tyhle komodi-
ty jednak zvyšují množství skládkovaného 
odpadu, což obec stojí nemalé peníze, jed-
nak se dají využít k recyklaci nebo kom-
postování.

Ani ti, kdo poctivě odpad třídí, to stále 
zdaleka nedotáhli k dokonalosti. Kolikrát 
jsme už psali, že do barevných kontejne-
rů se papírové krabice dávají rozložené, 
aby zabraly co nejméně místa. A zkus-
te si kterýkoli kontejner otevřít a všude 
na vás bude nějaká ta obrovská krabice 
otevírat svoji nesloženou tlamu. Stejně 
tak dokola opakujeme, že PET láhve se 
mají před vyhozením zmačkat nebo se-
šlapat (zase kvůli objemu), ale je to málo 

platné. A tak nadáváme na přeplněné 
kontejnery, přitom by přeplněné vlastně 
být nemusely, jen kdybychom proto sami 
něco udělali.

Tady si dovolím i jednu připomínku, 
která se objevuje poprvé. Svozová firma 
by byla raději, kdyby ten tříděný odpad 
lidi před vhozením do kontejneru ještě 
vysypali z tašek. Ono se to má tak: vět-
šina z nás odpad přinese v nějaké igelitce 
a i s ní vhodí do kontejneru. Jenže obsah se 
veze na třídičku, kde se ručně třídí. A pra-
covníci na třídičce to pak musí z těch na-
šich tašek vysypávat, což je zdržuje. Takže 
příště: vysypat z tašky. Díky.

Pak máme v obci ještě jednu skupi-
nu „taky-třídičů“. Těm doma něco ak-
tuálně překáží, obvykle jde o větší věc, 
třeba starou židli, ale už se nám takhle 
jednou objevila i celá sedací souprava. 
Tak tu přebytečnou věc prostě vezmou 
a odnesou nebo odvezou na stanoviště 
barevných kontejnerů. Postaví ji někam 
vedle a tváří se, jak správně třídí odpad. 
Ne milánkové, stanoviště kontejnerů není 
odkladiště starých krámů. Na to máme 
sběrný dvůr. Je přece jasné, že to po vás 
nakonec vždycky bude muset někdo ukli-
dit. A vám by se chtělo uklízet po něja-
kém hloupém čuníkovi?

Samozřejmě je nás většina těch sluš-
ných a spořádaných, které by taková 
hloupost ani nenapadla, jen nám to někdy 
ti druzí trochu kazí. A tenhle text měl jen 
těm druhým připomenout, že to mohou 
zkusit i jinak a lépe. A možná je léto, kdy 
je všechno kolem nás krásně zelené, pří-
ležitostí, kdy s tím mohou začít. Protože 
on ten komfort, který naši občané ohledně 
odpadů mají, stojí obec dost peněz. A není 
nutné, aby stál víc, než je nezbytné. Každý 
z nás pro to může něco udělat.

To jsem se nějak rozepsala o neprázdni-
nově celoročním tématu… Kam až jsem se 
dostala od okurek a nicnedělání. Přeji vám 
všem krásné léto, příjemnou dovolenou, 
dětem krásné prázdniny. Ať vám ten letní 
čas přinese pohodu a jen samé příjemné 
zážitky.

Bc. Jana Kohoutová

Ú V O D N Í K
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ZE ZaSEDÁNÍ ZaSTupITElSTVa
Zasedání zastupitelstva 30. května 2016 
 – Přítomno 15 zastupitelů, PhDr. Šináglová odešla před 

koncem

Usnesení:

 – schváleni ověřovatelé zápisu PhDr. Rymešová a doc. Ing. 
Altmann, Ph.D.
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schválena návrhová komise pí Mráčková a PhDr. Šináglová
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schválen program zasedání
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schválen, podle ustanovení § 85 písm. a) ve spojení s § 41 
odst. 2) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, bezúplatný pře-
vod pozemku č. parc. KN 197/18, ostatní plocha, ostatní 
komunikace, o výměře 763 m2 v katastrálním území Ho-
roměřice, z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastu-
pování státu ve věcech majetkových – do vlastnictví Obce 
Horoměřice.
Pozemek je místní komunikací IV. třídy. Povrch pozemku 
je na náklady obce zpevněn a udržován kamenivem a je ve 
vlastnictví obce.
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schválen, podle ustanovení § 85 písm. a) ve spojení s § 
41 odst. 2) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, bezúplatný 
převod pozemku č. parc. KN 232/32, ostatní plocha, silni-
ce o výměře 117 m2, KN 232/33, ostatní plocha – ostatní 
komunikace o výměře 213 m2 a KN 232/34, ostatní plo-
cha – jiná plocha o výměře 183 m2, oddělených geome-
trickým plánem č. 1765-258/2014 od pozemku č. parc. 
KN 232/13, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 55041 
m2 v katastrálním území Horoměřice, z vlastnictví České 
republiky – Ministerstva obrany ČR do vlastnictví Obce 
Horoměřice.

Na uvedených pozemcích se nachází silniční záliv pro za-
stávku autobusů, nástupiště, chodník a příslušenství tvoře-
né podzemními objekty. Všechny tyto vyjmenované stavby 
jsou v majetku Obce Horoměřice.
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schválen záměr prodeje pozemku č. parc. KN 470/2, ostat-
ní plocha – ostatní komunikace, odděleného geometrickým 
plánem č. 1912-10/2016 od obecního pozemku č. parc. KN 
470, ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 1248 m2

Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – rozhodnuto stanovit výši nájemného v obecních bytech 
Slunná 700 a Požárníků 360 s platností od 1. 1. 2017 na 
75,- Kč/m2

Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – schváleno rozpočtové opatření č. 2/2016 dle předloženého 
návrhu
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – schválena dle ustanovení § 84 odst. 2 písm. b) zákona o ob-
cích účetní závěrka roku 2015 na základě předložených účet-
ních výkazů sestavených k rozvahovému dni 31. 12. 2015 
– Rozvaha, Výkaz zisku a ztráty, Příloha, dále Inventarizač-
ní zprávy a Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření. 
Výsledek hospodaření obce za rok 2015 činí 32 418 917,38 
Kč před zdaněním
Pro: 13 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 2 hlasy (NH)

 – projednán závěrečný účet za rok 2015 a dán souhlas s celo-
ročním hospodařením bez výhrad
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – vzata na vědomí zpráva z rady 
Pro: 15 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

 – vzato na vědomí posouzení zákonnosti obecně závazné vy-
hlášky č. 1/2016, dozorem veřejné správy a kontroly MV 
ČR. Po seznámení se s právním rozborem jej zastupitelé 
projednají na příštím zasedání zastupitelstva.
Pro: 14 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 0

Zastupitelstvo obce Horoměřice schválilo na svém zasedání dne 18. 
1. 2016 podle § 10 písm. a) a c), § 35 a § 84 odst. 2 písm. h) zákona 
č. 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpisů, podle zákona 
č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích a zákona č. 200/1990 Sb. 
o přestupcích, tuto obecně závaznou vyhlášku:

Článek 1
Úvodní ustanovení

Zajišťování a udržování pořádku a čistoty na veřejných prostranstvích 
je povinností nejen správních orgánů obce, kterým tuto povinnost 
ukládá zákon, ale i všech právnických a fyzických osob sídlících, by-
dlících či z jiného důvodu se zdržujících na území obce Horoměřice.
 Cílem vyhlášky je stanovit souhrn pravidel chování pro tyto subjekty.

Článek 2
Veřejné prostranství

Veřejným prostranstvím je podle této vyhlášky každý prostor, který 
je přístupný všem bez omezení nebo slouží k obecnému užívání podle 
odpovídajícího určení. Jsou to zejména veřejné pozemní komunikace 

včetně chodníků v zastavěné části obce, veřejně přístupná prostran-
ství jako parkoviště, tržiště, veřejná zeleň, dětská hřiště apod.
 Jiným prostranstvím se rozumí pozemky, které vlastní nebo mají 
v užívání (nájmu) fyzické osoby (občané) nebo právnické osoby 
(podniky, soukromí podnikatelé).
 Správou veřejného prostranství (dále jen správa) je pověřen Obec-
ní úřad Horoměřice.

Článek 3
Udržování čistoty a pořádku na veřejném prostranství

V zájmu zdraví a bezpečnosti občanů a pro zabezpečení zdravého 
životního prostředí v obci je zakázáno znečišťovat všechna veřejná 
prostranství.

Na veřejném prostranství je zakázáno zejména:

a) cokoliv odhazovat mimo odpadkové koše a nádoby k tomu urče-
né (zejména smetí, papíry, obaly, žvýkačky, zbytky potravin ap., 
včetně nedopalků cigaret, zápalek, doutníků, cigár aj.);

b) vytvářet nepovolené skládky odpadů;

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA OBCE HOROMĚŘICE 
č. 1/2016

 o udržování čistoty a pořádku v katastru Obce Horoměřice
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c) znečišťovat veřejná prostranství odpadními vodami nebo jinými 
znečišťujícími kapalinami (zejména ropnými produkty, čisticími 
prostředky, provozními kapalinami apod.) při provozu vozidel 
a strojů, při mytí motorových vozidel, dopravních prostředků 
a ostatní techniky;

d) poškozovat a znečišťovat zařízení obecního mobiliáře umístě-
ného na veřejném prostranství, dopravní značení, značení ulic, 
sloupy veřejného osvětlení, zastávky MHD, nádoby na odpad, 
nádoby na posypový materiál, lavičky, odpadkové koše, herní 
prvky na dětských hřištích apod.; 

e) znečišťovat a poškozovat omítky domů, ploty, chodníky, za-
stávky MHD, lavičky a další veřejně prospěšná zařízení obce 
malováním tzv. graffiti, nápisů a jiných zobrazení bez souhlasu 
majitele;

f) provozovat jakékoliv hazardní hry;
g) vylepovat plakáty, poutače, reklamní tabule, transparenty, ozná-

mení a reklamní materiály na jiných místech než na vyhrazených 
plakátovacích plochách (deskách);

h) umísťovat prodejní, reklamní, informační nebo jiná zařízení, 
prodávat zboží, poskytovat služby mimo vyhrazená tržiště a trž-
ní místa bez povolení Obecního úřadu Horoměřice;

i) zakládat ohně a používat jakékoliv pyrotechnické výrobky na 
veřejných prostranstvích s výjimkou dne 31. prosince, kdy je po-
užití zábavné pyrotechniky povoleno při dodržení bezpečnost-
ních opatření;

j) zcizovat z nádob na separovaný sběr odpady, zejména papír.

Dále je zakázáno poškozovat veřejnou zeleň, zejména:
a) vjíždět motorovými i nemotorovými vozidly včetně jízdy na ko-

ních na plochy zeleně, a to i na plochy připravované pro zeleň, 
parkovat na zelených plochách, včetně ploch u rybníků a nádrží, 
systematicky vstupovat na travnaté plochy za účelem zkrácení 
cesty;

b) vstupovat na plochy květinových záhonů, jakož i na místa, kam 
je vstup zakázán orientačním nebo informačním značením obec-
ního úřadu;

c) trhat květiny a plody ovocných a okrasných dřevin, lámat větve 
nebo jinak poškozovat stromy, keře a jiné části zeleně včetně 
součástí zahradní architektury;

d) zakládat ohně za účelem pálení keřů, dřevin a čištění travnatých 
ploch, vypalovat trávu, keře a křoviny.

Článek 4
I. Úklid a čištění veřejných prostranství

(1)  Za úklid a čistotu veřejných prostranství včetně účelových a pří-
stupových pěších a jízdních komunikací odpovídá obec nebo jí pově-
řená organizace či firma.
(2)  Za čistotu a údržbu jiných prostranství odpovídají jejich vlastníci 
nebo uživatelé.
(3)  Za úklid a čistotu veřejného prostranství, které je znečištěno od-
pady původce nebo jeho majetkem (např. ulámané větve, spadané lis-
tí, opadaná omítka, zbytky dovezeného písku, uhlí apod.), odpovídá 
majitel přilehlé nemovitosti.
(4)  Čištěním veřejných prostranství a chodníků se rozumí zejména:
zametání, kropení, shrabování a odvážení nečistot, odstraňování blá-
ta; vyvážení a vyprazdňování odpadkových nádob a košů;
(5)  Čištění musí být prováděno tak, aby byl provoz co nejméně na-
rušován a nevznikala nadměrná prašnost. Při splachování vodou ne-
smí být ohrožováni chodci na chodnících.
(6)  Smetí, bláto a listí ze soukromých pozemků je zakázáno vymetat 
na chodníky, vozovku, ke kanalizačním vpustím nebo na veřejnou 
zeleň. Vlastník nebo správce přilehlé nemovitosti smetky odstraní do 
sběrných nádob na komunální odpad nebo kontejnerů.

II. Zimní údržba veřejných prostranství
(1)  Úkolem zimní údržby je zmírňování závad ve sjízdnosti a schůd-
nosti na pozemních komunikacích vzniklých zimními povětrnostními 
vlivy a jejich důsledky.

 a)  Závadou ve sjízdnosti se rozumí taková změna ve sjízdnosti 
místní komunikace, kterou nemůže řidič vozidla předvídat při 
pohybu vozidla přizpůsobeném stavebnímu stavu a dopravně 
technickému stavu této komunikace a povětrnostním situa-
cím a jejich důsledkům.

 b)  Závadou ve schůdnosti se rozumí taková změna ve schůdnos-
ti pozemní komunikace, kterou nemůže chodec předvídat při 
pohybu přizpůsobeném stavebnímu stavu a dopravně tech-
nickému stavu a povětrnostním situacím a jejich důsledkům.

(2)  Za zmírňování závad ve sjízdnosti pozemních komunikací 
vzniklých povětrnostními podmínkami a jejich důsledky je zodpo-
vědný vlastník (příp. správce) komunikace:
 a) za průjezdové úseky silnic zodpovídá správa a údržba silnic;
 b) za místní komunikace zodpovídá Obec Horoměřice.

(3)  Při odstraňování náledí nesmí být k posypu používána sůl a jiné 
nevhodné materiály poškozující životní prostředí. Zdrsňující materiál 
určený k posypu je rozmístěn k volnému použití v nádobách na posyp 
v zastavěné části obce.

Článek 5
Zvláštní užívání veřejného prostranství

(1)  Používat veřejné prostranství k jinému účelu, než pro který je 
určeno, lze jen se souhlasem Obecního úřadu Horoměřice.

(2)  Povinností právnických a fyzických osob je před záborem veřej-
ného prostranství (např. složením materiálu, postavením prodejního 
stánku, umístěním lunaparku atd.) požádat o povolení obecní úřad.

(3)  Každý, komu bylo vydáno povolení ke zvláštnímu užívání veřej-
ného prostranství, je povinen:
  a) užívat jen pozemku vyhrazeného pro povolenou činnost;
 b) udržovat na pronajatém prostranství čistotu a pořádek;
 c) zaplatit poplatek za zábor veřejného prostranství.

(4)  Uložený materiál nesmí zamezit přístupu ke kanalizačním vpus-
tím, hydrantům a ovládacím prvkům inženýrských sítí.

(5)  Po ukončení zvláštního užívání musí být veřejné prostranství 
uvedeno do původního stavu na náklady uživatele.

(6)  Poplatek za užívání veřejného prostranství stanoví obecně zá-
vazná vyhláška o místních poplatcích. Poplatek se platí ode dne zahá-
jení užívání veřejného prostranství do doby ukončení záboru a uvede-
ní do původního stavu.

(7)  Nakládání a vykládání materiálu, paliva a zboží je dovoleno na 
obecních komunikacích jen tehdy, nelze-li tyto činnosti provést na ji-
ném vhodném místě. Přitom je zakázáno vjíždět vozidly na chodníky 
a parkovat na nich. Výjimku může v mimořádných případech povolit 
Obecní úřad Horoměřice, při době nepřesahující 24 hodin vydává 
povolení Obecní policie Horoměřice. Pokud po skončení nakládky 
(vykládky) budou komunikace či chodníky znečištěny, je přepravce 
nebo příjemce povinen je očistit, případně omýt.

(8)  V případě poškození chodníku nebo vozovky je ten, kdo škodu 
způsobil, povinen tuto skutečnost ihned nahlásit na obecním úřadě. 
Dále je povinen uvést komunikace do původního stavu, případně 
uhradit náklady na odstranění škody.

(9) Dvory, zahrady a jiné nemovitosti, které hraničí s veřejným 
prostranstvím, je vlastník či uživatel povinen udržovat a uklízet tak, 
aby se nečistoty nedostávaly na veřejné prostranství (například vět-
rem).

(10) Větve stromů přesahující na chodník musí být upraveny na hra-
nici vlastního pozemku, a to tak, aby nepřekážely chodcům a nenaru-
šovaly komunikační trasu.

Článek 6
 Sankce

(1)  Povinností každého občana je oznámit Obecnímu úřadu Ho-
roměřice poškození veřejných prostranství a zařízení ve vlastnictví 
obce s případným uvedením osob, které škodu způsobily nebo jednají 
v rozporu s touto vyhláškou.
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ULICE ŠVEJKOVA

Jak jsme se hned od začátku 
našeho putování po názvech ho-
roměřických ulic soustředili na 
významná výročí, přidržme se 
ho i tentokrát.

U Josefa Švejka sice datum 
narození neznáme, ale výrok 
Švejkovy bytné, paní Mülle-
rové: „Tak nám zabili Ferdi-
nanda,“ asi zná každý. A každý 
také ví, že se jedná o zastřelení 
rakouského následníka trůnu 
v Sarajevu. A každý také ví, že to bylo v létě 1914, přesněji 
28. června.

Toto datum se dobře pamatuje, protože konec války a vznik 
československého státu slavíme 28. října a dokonce i válka 
byla Srbsku pod záminkou odplaty za atentát vyhlášena o mě-
síc později 28. července. Tolik fakta.

O tom, že si Švejk v Horoměřicích ulici zaslouží, nepochy-
boval při schvalování v zastupitelstvu nikdo. Vždyť se jedná 
o postavu známou skoro po celém světě. A podle autora měl 
románový Švejk svůj skutečný živý předobraz.

I v tomto případě jsme se drželi zásady, že pojmenováváme 
jen ulice nové. A zásada dobré zapamatovatelnosti byla uplat-
něna tím, že dobrý voják Švejk má ulici, která je z nových ulic 
nejblíže objektu vojenské správy.

Je častým nepochopením autora, je-li Švejk spojován s ně-
jakými vlastnostmi zasluhujícími posměch a přezírání. Hašek 
svého Švejka miloval. V předmluvě k vydání prvního dílu se 
k jeho osobě vyjádřil tímto textem:

Veliká doba žádá velké lidi. Jsou nepoznaní hrdinové, 
skromní, bez slávy a historie Napoleona. Rozbor jejich povahy 
zastínil by i slávu Alexandra Macedonského. Dnes můžete po-
tkat v pražských ulicích ošumělého muže, který sám ani neví, 

NÁZVY HOROMĚŘICKýCH ulIC

(2)  Porušování této vyhlášky bude posuzováno jako přestupek podle 
zákona č. 200/1990 Sb. o přestupcích, případně jako správní delikt 
podle zákona č. 128/2000 Sb. o obcích.

Článek 7
Závěrečná ustanovení

(1)  Kontrolu dodržování této vyhlášky vykonávají:

a) pověření pracovníci Obecního úřadu Horoměřice;
b) členové zastupitelstva Obce Horoměřice;

c) členové komise životního prostředí Obce Horoměřice;
d) členové kontrolního výboru zastupitelstva Obce Horoměřice;
e) Obecní policie Horoměřice;
f) Policie ČR.

(2) Ke dni účinnosti této vyhlášky se zrušují obecně závazné vyhláš-
ky Obce Horoměřice č. 9/2003, č. 1/2012 a č. 3/2014.

(3)  Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dne 5. 2. 2016.

co znamená v historii nové velké doby. Jde skromně svou ces-
tou, neobtěžuje nikoho, a není též obtěžován žurnalisty, kteří 
by ho prosili o interview. Kdybyste se ho otázali, jak se jmenu-
je, odpověděl by vám prostince a skromně: „Já jsem Švejk…“

A tento tichý, skromný ošumělý muž jest opravdu ten starý, 
dobrý voják Švejk, hrdinný, statečný, který kdysi za Rakouska 
byl v ústech všech občanů českého království, a jehož sláva 
nezapadne ani v republice.

Mám velice rád dobrého vojáka Švejka, a podávaje jeho 
osudy za světové války, jsem přesvědčen, že vy všichni budete 
sympatisovati s tím skromným, nepoznaným hrdinou. On neza-
pálil chrámu bohyně v Efesu, jako to udělal ten hlupák Hero-
strates, aby se dostal do novin a školních čítanek.

A to stačí.
Je velká škoda, že se Haškovi nepodařilo Švejka dopsat. Ka-

rel Vaněk sice v pokračování dovedně napodobuje Haškův styl 
a snaží se zachovat charaktery postav, ale je to jen napodobe-
nina nedostižného originálu.

ULICE HAŠKOVA
Že se vedle ulice literárního hr-
diny nachází ulice jeho literár-
ního stvořitele, má samozřejmě 
logiku a také se to dobře pama-
tuje. Zvláště, je-li tím autorem 
Jaroslav Hašek, který se již 
před válkou stal renomovaným 
novinářem a prozaikem. Jeho 
rozsáhlá povídková tvorba vy-
cházela převážně časopisecky, 
knižně až posmrtně. Ve většině 
dokázal spojit humor a satiru, což u řady z nich vedlo k poz-
dějšímu filmovému zpracování.

I když jsou „Osudy dobrého vojáka Švejka za světové vál-
ky“ jeho jediným a dokonce nedopsaným románem, zajistil 
mu světovou popularitu. Byl přeložen do mnoha jazyků a čas-
to je dál umělecky zpracováván. Pro divadlo, film a operu.

Nejen že originálním způsobem odsoudil válku a poměry 
v rakouské armádě, ale na situacích z válečné doby oslavil ne-
zničitelnou vitalitu prostého člověka. Měl k tomu předpoklady 
nejen jako erudovaný literát, ale také díky osobním zkušenos-
tem. Válkou prošel jako voják rakouské armády, zajatec a le-
gionář.

Zastřená zůstává ta část jeho pobytu v Rusku, kdy působil 
jako komisař Rudé armády, velitel jednotky nebo také jako ve-
litel posádky. To jednak svědčí o velké frustraci z předchozích 
poměrů, ale také o schopnostech, které by od něho po předcho-
zím bohémském životě málokdo očekával. V porevolučním 
Rusku to asi nebyla žádná procházka růžovým sadem.

Po návratu do už samostatné vlasti se plně soustředil na svůj 
román, ale nemoc a smrt mu jej nedovolila dopsat a dodikto-
vat. Škoda.

Josef Švejk

Jaroslav Hašek

Švejkova ulice
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V minulém čísle Zpravodaje se do správy obce „pod taktovkou 
Občanské demokratické strany“ tvrdě a už předvolebně (obecní 
volby budou na podzim 2018) obul docent Polák.

Nejvíce kritizuje „neúnosnou dopravní situaci“, která, při-
znejme si to, vadí nám všem. Je ale otázkou, kdo má za tuto 
situaci hlavní odpovědnost, když jsou silnice ve správě kraje. 
A také, jestli je růst naší obce největší zátěží, když podle usku-
tečněných dopravních průzkumů většina vozidel obcí projíždí.

Z návrhů docenta Poláka mi naskakuje husí kůže, protože by 
v případě neuvážené realizace bez uskutečnění zásadních opat-
ření kraje a státu jen urychlily průjezd obcí a přivedly k nám 
další tranzitní dopravu.

Pro nás jsou základem řešení dvě zásadní investice. Jednou je 
stavba dálničního okruhu kolem Prahy v úseku Ruzyně – Bře-
ziněves přes Suchdol. Ta je v zájmu Horoměřic i Prahy, ale stát 
ani Praha ji od roku 1992 nedokáže prosadit.

Stavba je v územních plánech, na trasu je od roku 1997 vy-
dána platná stavební uzávěra pro jiné stavby, již dvakrát byla 
kladně posouzena v procesu EIA (vlivu na životní prostředí) 

a dokonce již bylo vydáno územní rozhodnutí, které ale soud 
zrušil.

My jsme pro tento projekt opakovaně iniciovali širokou ve-
řejnou podporu. Sebrali jsme tisíce podpisů občanů a získali pro 
stavbu desítky obcí na naší i protější straně Vltavy.

Všechny tyto naše snahy střídavě maří ministerstvo životního 
prostředí, ministerstvo pro místní rozvoj a soudy. Zpravidla pro 
formální vady nebo pro nedostatky dokumentů, které se ze spisů 
záhadně ztrácejí.

Druhou, z hlediska zlepšení dopravy neméně významnou 
stavbou, je odklonění provozu z naší Velvarské ulice přesměro-
váním krajské silnice II/240 již před Turskem, koridorem mezi 
obcemi, na slánskou dálnici u Středokluk.

Záměr jsme spolu s dalšími obcemi začali prosazovat od roku 
1999, když se jiné prověřované varianty potvrdily jako nepro-
veditelné. 

Projekt je už řadu let v krajském územním plánu a značná 
část trasy už je zdokumentovaná. Začíná sjezdem z D8 kolem 
Chvatěrub a důležitým motivujícím prvkem je i pro Středočeský 

CO DĚlÁME S DOpRaVOu V HOROMĚŘICÍCH

Už v doslovu k prvnímu dílu zauvažoval Hašek o pochopení 
svého románu takto:

Nevím, podaří-li se mně vystihnout touto knihou, co jsem 
chtěl. Již okolnost, že slyšel jsem jednoho člověka nadávat 
druhému „Ty jsi blbej jako Švejk,“ právě tomu nenasvědčuje. 
Stane-li se však slovo Švejk novou nadávkou v květnatém věnci 
spílání, musím se spokojit tímto obohacením českého jazyka.

Myslím, že bychom, skoro už za sto roků, mohli autorovi na 
jeho pochybnost odpovědět. Švejk se sice stal novou nadávkou, 
ale jen menšinově. Větší část čtenářů ho myslím vnímá podle 
autorova záměru. Přes velký časový odstup nám Švejk nestárne 
a některé jeho (Haškovy) hlášky nabývají novou aktuálnost.

ULICE LADOVA

I když už čtenář jistě pochopil, 
že i Ladova ulice byla poblíž 
Švejkovy situována kvůli dob-
rému zapamatování, nikterak 
to neznamená, že by byl Josef 
Lada slavný jen proto, že ilu-
stroval Haškova Švejka.

Přes skromné začátky si 
jeho obrázky brzy našly uplat-
nění, zejména v různých hu-
moristických časopisech. Jako karikatury, ilustrace, ale už také 
kreslené vtipy, které sám vymýšlel.

Byl mužem více talentů a všechny pilně a s chutí využíval. 
Napsal a nakreslil řadu příběhů a pohádek pro děti. Vycházely 
v časopisech, knižně a řada z nich byla později animována.

Proslavil se také jako scénograf a je považován za výbor-
ného krajináře. Většina jeho krajinomaleb zobrazuje český 
venkov s kostelíky, chalupami a postavičkami s ničím neza-
měnitelnými.

Ladovy pohádky, příběhy a vtipy jsou vždy laskavé, přátel-
ské a s dobrým koncem. S Jaroslavem Haškem spolupracoval 
v několika časopisech, z nichž některé i sám vedl.

Od roku 1908 až do nástupu na vojnu byl Hašek v Praze 
jeho častým podnájemníkem. Protože mu ilustroval větši-
nu jeho humoresek, byl první, kdo měl příležitost ilustrovat 
Švejka. Podařilo se mu tak dokonale vystihnout charakter 
jednotlivých postav, že už si asi na Švejka nikdo další ne-
troufne. I filmová podoba všech románových postav, počí-
naje už obsazením, vychází z Ladových ilustrací, tak jsou 
s nimi srostlé.

Z Ladových vzpomínek víme, že se postava Švejka zrodila 
ještě před válkou, ale není mi známo, jestli se původní nevá-
lečné příběhy zachovaly. Určitě ale platí, že má Josef Lada 
velký podíl na Švejkově nesmrtelnosti a že si proto svou ulici 
v Horoměřicích plně zaslouží.

Václav Kášek
Foto: Vladimír Dvořák

Obrázky: Josef Lada

Josef Lada – autoportrét

Haškova ulice

Ladova ulice
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Chtěli bychom reagovat na příspěvek doc. Poláka „Co dě-
lat s dopravou v Horoměřicích“. Otištěný článek se nám jeví 
jako účelová záležitost v souvislosti s budoucími volbami, 
spojená s jednostranností pohledu a s ne vždy korektní ar-
gumentací (i s osočováním politických stran a s mezistranic-
kými půtkami). Za situace, kdy není dořešena objízdná trasa 
kolem Prahy a na ni pak možnosti návaznosti místních ko-
munikací, představuje pro nás řešení zastupitelstva Horomě-
řic v minulém období jako prozíravý postup v tom smyslu, 
že jsou nalézána a realizována řešení jiná, která obci zajistí 
rozvoj a jinou kvalitu života. Máme na mysli autorem kriti-
zované postupy výstavby školek a dostavby školy na úplnou 
základní školu. Toto řešení vidíme, podle našeho mínění, 
jako vklad do budoucnosti obce, ať již ve smyslu budování 
těsných vztahů mladé generace k obci jako k dobrému pro-
středí pro jejich setrvání zde i v dospělosti, tak i z hledis-
ka prevence negativních vlivů, kdy nenásilná společenská 
kontrola je účinná. Z těchto důvodů tak kritizované postupy 
zastupitelstva se nám zdají mnohem smysluplnější. 

Stížnosti na přetíženost komunikací v Horoměřicích tím 
nechceme zlehčovat, ale máme výhrady k zjednodušujícím 
i dehonestujícím tvrzením o práci horoměřického zastupi-
telstva. Zejména pak za situace, kdy se zastupitelstvo dlou-
hodobě snažilo situaci alespoň dílčím způsobem řešit, na-
příklad zmiňovanými autobusovými zastávkami a zadáním 
studií možnosti výstavby kruhového objezdu, o kterém je 
též ve Zpravodaji zmínka. Chtěli bychom z našeho pohledu 
vyzdvihnout dlouhodobý záměr zastupitelstva ke kultivaci 
obce, ať již zmíněnou péčí o vzdělávání dětí, ale také na-

příklad společenskými akcemi, vítáním občánků, seniorským 
vzděláváním a setkáváním, péčí o obecní knihovnu, pořádá-
ním výstav, akcemi pro děti a snahou o informovanost ob-
čanů o chodu a záměrech obce prostřednictvím Zpravodaje 
a webových stránek obce.

Závěrem ještě k negativnímu hodnocení ekonomické ná-
ročnosti zmiňovaných staveb. Byly, pokud je nám známo, 
vysoutěženy podle kritérií, která odrážejí současný stav za-
dávání a realizace projektů občanské vybavenosti. Kladem 
působení zastupitelstva je naopak, podle našeho názoru, 
snaha nečekat se založenýma rukama, vycházet problémům 
vstříc a s ohledem na dlouhodobě přetrvávající úskalí vyš-
šího řádu přesahující pravomoci či možnosti obce se zamě-
řit na ta řešení, kterými lze rychleji realizovat záměry a cíle 
rozvoje obce.

V chodu obcí obecně je vždy co zlepšovat a odlišnost ná-
zorů na priority jednotlivých akcí je zcela přirozená. Výhody 
a současně nevýhody komunální politiky spočívají v tom, že 
realizace daných záměrů je bezprostředně na očích a v pod-
statě každý občan je může sledovat a hodnotit. O serióznosti 
politické opozice v takovém případě vždy vypovídá věcná 
a opodstatněná kritika dominantních politických stran, elimi-
nace případných nešvarů, ale také vlastní pozitivní přínos pro 
obec namísto ostentativního vymezování se vůči politickým 
konkurentům. Palčivý dopravní problém objektivní povahy 
by neměl překrýt několikaletá pozitiva rozvoje a fungování 
obce.

PhDr. Jana Rymešová, CSc.
Doc. PhDr. Milan Rymeš, CSc.

HOROMĚŘICE Z jINéHO pOHlEDu

kraj nový most v Kralupech. O tom jsme se mohli dost podrob-
ně dočíst v 9. čísle Našeho REGIONU.

Nepolevujícím tlakem obcí na trase silnice II/240 je projekt 
upřesňován a přibližován k realizaci.

Uvedené dvě stavby představují zásadní řešení, které obec 
vlastními opatřeními doladí.

Samozřejmě že nečekáme a ani v minulosti jsme nespoléha-
li jen na pozitivní dopad těchto zásadních projektů. Soustředili 
jsme se na důrazné požadování oprav krajských silnic, omezo-
vání zejména těžké dopravy a zvýšení bezpečnosti. Zejména 
doplňováním chybějících chodníků, vylepšováním přechodů 
a snižováním nadměrné rychlosti.

Velké opravy silnic jsme už v minulosti prosadili a menší 
uplatňujeme průběžně.

K omezení průjezdu kamionů a cisteren jsme využili hava-
rijní stav mostku v Černém Volu. Byli jsme v té záležitosti vel-
mi iniciativní a výsledkem jsou omezující informační tabule od 
Ruzyně až po Velvary. Částečně pomáhá také občasné vážení 
vozidel Policií ČR. Je škoda, že stát omezil možnosti měření 
rychlosti pro obecní policii. Před tímto omezením to také byl 
účinný nástroj zvyšování bezpečnosti.

Zásluhou uvedených opatření byl provoz kamionů a cisteren 
dosti omezen, ale ke spokojenosti to zdaleka nestačí.

Ve vjezdech do obce jsme instalovali dva zpomalovací sema-
fory a jeden ukazatel monitorující a omezující rychlost vozidel. 
A připravujeme další. 

V Lipkách projektujeme autobusový záliv pro zastávku od 
Prahy. To umožní plynulý provoz vozidel po Velvarské, ale ze-
jména konečně také zhotovení bezpečného přehledného přecho-
du pro chodce.

Výjezd z ulice Hrdinů do Velvarské jsme významně rozšířili 
a rozdělili na dva jízdní pruhy. V této přetížené křižovatce jsme 
opakovaně a zatím bezvýsledně ověřovali parametry prostoru 
pro zhotovení kruhového objezdu.

Nyní tuto možnost ověřujeme další studií, neboť jsme obje-
vili nový model okružní křižovatky, jehož umístění do daného 
prostoru je nadějné. Při posuzování ale nemůžeme zapomínat na 
bezpečnost chodců, která je prvotní.

Ještě bych se chtěl vrátit k myšlenkám docenta Poláka na 
místní „obchvaty“.

Na západní straně obce máme v územním plánu komunika-
ci, která zhruba kopíruje obvod zastavěného a zastavitelného 
území. Její parametry jsou v úrovni místní sběrné komunikace 
a její části byly realizovány v lokalitách, kde zároveň vzniká 
obytná zástavba. Komunikace je určena k snadnějšímu výjezdu 
z nových lokalit na hlavní silnice bez nutnosti projíždět úzkými 
a přetíženými uličkami v centru obce. K objíždění obce není 
jako pomalá a nerovná určena a nebude pro tento účel ani vý-
hodná. A dokud nebude velká doprava po krajských silnicích 
vyřešena, nebude doufám přes rokle ani propojena, aby ji jako 
obchvat nemohl nikdo zneužívat. Takže zdůrazňuji! Bude po-
stupně dokončena, ale jen pro místní rezidenční provoz.

Další docentem Polákem navrhovaný a velké obavy vzbu-
zující „jednosměrný obchvat obce od Ruzyně na začátku obce 
vpravo, vybudovaný částečně po existujících komunikacích na 
okraji obce…“ je třeba jako obchvat důrazně odmítnout.

Místo toho navrhuje současná správa obce do územního plá-
nu propojení ruzyňské (III/2404) a pražské (II/240) silnice ve 
vzdálenosti stovek metrů od stávající zástavby s vyústěním do 
přehledných úseků silnic s možností okružních křižovatek.

Věřím, že i v budoucnosti budou dopravní stavby nejzáklad-
nějším strategickým hlediskem.

A doufám, že řada dopravních problémů bude ještě v součas-
ném volebním období vyřešena, nebo alespoň nadějně nastarto-
vána, aby se obec po dalších volbách nemusela případně potýkat 
s potížemi, které by mohl docent Polák svým autoritativním a de-
magogickým přístupem s dalšími kritiky působit.

Václav Kášek
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Bubliny a Delfíni
V pátek 20. května 2016 se odpoledne vydala skupina 

kovbojů – družina Bublin – na honáckou stezku s cílem 
zkrotit divokého mustanga. Tentýž den navečer se druhá 

skupina pirátů – družina Delfínů – nalodila, aby vyplula na 
nebezpečnou výpravu za dobrodružstvím. Večer se tyto 

dvě skupiny sešly na zahradě školy. 
Společným úkolem bylo přebrodit divokou řeku.  

Potom najít mapu k pokladu a klíč k jeho otevření. 
Po příkladné spolupráci obou skupin poklad nalezly 
a spravedlivě se o něj podělily. Obě skupiny zasedly 
k ohni přátelství, kde si opekly špekáčky a zazpívaly 

několik známých písniček v doprovodu kytaristy – lodníka 
Ládi a zpěvačky – plavčice Jany. Po přespání v družině 
a společné snídani se všichni ve zdraví a dobré náladě 

rozešli do svých domovů.

Spaní v družině
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Lvíčata
Dne 13. května 2016 se družina Lvíčat opět sešla na spaní ve škole. Lvíčata si prověřila  

své pohybové schopnosti a znalosti.
Děti si opekly buřtíky, zazpívaly si, přečetly si pohádku na dobrou noc.

Počasí nám přálo, tak jsme posnídali v trávě a snědli si koláče, které jsme si sami v naší družince upekli. 
Kolem osmé hodiny se děti začaly rozcházet s úsměvem na rtech domů.

Text a foto: Marcela Frýbortová
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Sponzoři dětSkého dne
AGRIVEP

CIRF
DEMK

Aleš Ditrych 

Jaroslav Doubek – Dřevobis
RNDr. Jan Forst

Jan Herčík – Veterinární 
ordinace

Hukvaldská pekárna
JISTAB

LAMIA – lékárna
MAREKA SERVICES

PLAST K METAL
Milan Stříbrný – Dřevobis

JUDr. Vladimír Sup
Autocentrum ŠÍDLO

Vladimír Vondra
WOLF SYSTEM 

Sobota 4. června letos patřila našim mladším spoluobčanům. Na 
palouku u rybníka Pod Luky obec již tradičně pořádala oslavu Dět-
ského dne. Ranní mlha se brzy rozpustila a nechci to zakřiknout, 
ale opět nám na obecní akci vyšlo krásné počasí. Někdo nám tam 
nahoře asi tyto akce přeje.

Zaměstnanci obce se opět podíleli na přípravě místa konání, za-
jistili stany a potřebné technické vybavení. O občerstvení se po-
staral spolek místních rybářů, grilovali buřty a klobásy, limonáda 
tekla proudem a samozřejmě mysleli i na osvěžení rodičů. O zhru-
ba dvacítku atrakcí pro děti se postarali členové horoměřického 
Sokola, zaměstnanci a maminky z místních mateřských center Ha-
ppy Faces a Pohoda, učitelky z mateřské školy a mnoho dalších 
dobrovolníků. Nechyběly tradiční tváře dětských dnů Eva Šenová 
a Jana Abelová. Svoji techniku předvedl místní spolek dobrovol-
ných hasičů, děti opět mohly okysličit rybník stříkáním z hadic, 
což mu jen prospělo. Velmi oblíbeným cílem bylo auto obecní 
policie, kde si děti nejvíce vyhrály se všemi čudlíky a ovládacími 

páčkami. Následné nastartování pro nás bylo velkým překvape-
ním, najednou se spustilo snad vše, co se spustit mohlo. Nakonec 
se děti mohly vyskotačit ve skákacím hradu. Všem účastníkům, 
účinkujícím a dobrovolníkům patří náš velký dík, že se zasloužili 
o skvělý průběh akce. 

Pro nás ale letos vyplynulo jedno ponaučení pro příští roky. 
Poprvé se nám stalo, že nestačilo připravených 300 hracích karet 
a balíčků sladkostí. Všem, na které se nedostalo, se moc omlou-
váme, operativně jsme zajeli dokoupit další sladkosti, takže dou-
fám, že Vás nebylo moc a nakonec jste odcházeli všichni spoko-
jeni.

Samozřejmě bych chtěl poděkovat také místním podnikatelům, 
firmám a občanům, kteří podpořili dětský den sponzorským pří-
spěvkem, jejich jména a názvy najdete v boxu.

Filip Kohutič
Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

Dětský den
U rybníka Pod Luky 4. června 2016
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Výběr z nejhezčích obrázků, které děti
nakreslily na dětském dni

Blanka 
Zajícová

Honza P.

Majda

Míša
Merta

Verunka

František
Kášek

Klára

Matěj P.

Nella
Eisenreichová

Aája
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Stalo se v Horoměřicích už tradicí, že se u příležitosti státního 
svátku Dne vítězství setkáváme u pomníku padlých, v posled-
ních letech na novém místě před obecním úřadem. Zástupci 
obce zde položí věnce, přítomni jsou žáci naší základní školy. 
Ti si pro tuto příležitost připravují recitační pásmo, které u po-
mníku přednesou. Letos se tohoto úkolu na výbornou zhostili 
žáci 2. B.

Pravidelným účastníkem slavnostního aktu je též veterán  
2. světové války, letec RAF, čestný občan Horoměřic,  
plk. Pavel Vranský. Ten letos 29. dubna oslavil ve výborné 
kondici neuvěřitelné 95. narozeniny. Zástupci obce tak vyu-
žili příležitost slavnostního setkání k tomu, aby panu Vran-
skému veřejně pogratulovali a tímto způsobem také vyjádřili 
poděkování za jeho zásluhy v boji o svobodu. Ke gratulaci se 
vřelým potleskem připojili i všichni žáci školy.

Text a foto: Bc. Jana Kohoutová

SETKÁNÍ u pOMNÍKu
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Mladší, starší žákyně, 
dorostenky a ženy
– oddíl VŠESTRANNOSTI  
a oddíl ROPE SKIPPINGU
 
23. dubna 2016 – závod ZZZ (Zá-
lesácký závod zdatnosti) – Brd-
ské lesy – Chata Šimákovna. Zna-
lost přírodnin, kulturních památek, 
první pomoc, uzlování, šplh na laně, 
azimut, morseovka, rychlost a orien-
tace v terénu... Nejmladší účastnice 
na ZZZ z naší T.J., Johanka Čiháková, Maxime Prokešová 
a Anička Veselá (foto č. 1 – na startu) se v konkurenci třinácti 
družstev umístila na sedmé příčce. Ve vyšší kategorii žactva 
to bylo místo šesté – Maky Fialová, Julie Gelnarová a Eli To-
mánková (foto č. 2 – na trase) a místo sedmé - Anita Machová, 
Simča Skokanová a Kačka Shíbalová. Další dvě družstva jsme 
měli v kategorii dorostu. Tým ve složení Kačka Vidnerová, 
Terka Richtrová a Terka Kalinová získal bronzovou medaili 
a „páté“ z loňského roku – Anežka Pavlíková, Bára Stibralová 
a Majda Ondřichová – to letos dotáhly na ZLATO! 

Týden před závodem ZZZ (15. – 7. 4.) jsme uspořádaly ví-
kendové soustředění, kde probíhala především příprava na 
další soutěže, které nás čekaly v květnu. Foto č. 3 trénink Rope 
Skippingu, foto č. 4 – dobroty, které nám napekly maminky 
a foto č. 5 – společné foto před novou gymnastickou halou Jojo 
Gym, kde jsme také trénovaly.

14. května 2016 – Příbram (foto č. 9) – každoroční závody 
v sokolské všestrannosti – SG (čtyřboj – hrazda, akrobacie, 
přeskok a kladina (mladší děvčata – lavička) + šplh + atletika 
(čtyřboj – sprint, hod kriketovým míčkem (dorostenky a ženy 
– vrh koulí), skok do dálky a vytrvalostní běh – foto č. 8 – 
Mladší žákyně kat. I.

Všechna nejmladší děvčata, kategorie I, se v gymnastickém 
čtyřboji umístila v první polovině výsledkové listiny! Adélka 
Dobiášová, Hanka Makovičová, Adélka Šafaříková, Nella Ei-
senreichová, Anička Smejkal a Nikolka Mervartová. A až na 
stupně nejvyšší vystoupaly: Žanetka Tikalová – 2. místo (foto 

č. 7 – šplh) a Sophia Fawzy medaile ZLATÁ. V kategorii II 
se nejlépe umístila Adélka Černochová: 7. místo a Barborka 
Kočíbová: 8. místo (z 26 závodnic). Ale ani ostatní rozhodně 
nemají důvod být smutné :) Emma Keernik, Maxime Prokešo-
vá, Anička Veselá, Sandrine Fawzy, Johanka Čiháková (foto 
č. 6 – akrobacie) a Maruška Poustková. Kategorie III: na „bed-
nu“ vystoupala Eliška Tománková – 3. místo, dorostenky – 2. 
místo Majda Ondřichová a v kategorii žen Kamila Shíbalová 
– 3. místo. 

Medaili za 2. místo si vybojovala Nikolka Mervartová a ješ-
tě si na tyči, stejně jako v loňském roce, vyšplhala pro čtvrté 
místo. Těsně pod stupni vítězů zůstala ve své kategorii, v at-
letickém čtyřboji, Emma Keernik. Bronzovou medaili za at-
letiku získala Kamila Shíbalová v kategorii žen a dorostenka 
Terka Richtrová, která tak obhájila úspěch z loňského roku.

22. května 2016 – Praha – soutěž v Rope Skippingu (foto 
č. 12) – JUMP FOR JOY – Skákej pro radost. Medailová 
umístění - soutěž jednotlivců (skoky střídnonož – „koníček“ – 
30s): 6 – 8let – 3. místo Vaneska Kalinová (foto č. 11), 2. místo 
Hanka Makovičová (foto č. 10). 15 – 17let: 2. místo Terka Ka-
linová, kategorie 18 – 34 let: Šárka Sadílková 1. místo. Soutěž 
týmů – rychlostní štafeta (čtyřčlenný tým 4x30s – 2x skoky 
střídnonož, 2x dvojšvihy /6 – 8 let snožmo/) – kategorie 6 – 
8 let: Nella Eisenreichová, Hanka Makovičová, Sophi Fawzy 
a Vaneska Kalinová – ZLATO, kategorie 12 – 14 let: Maky 
Fialová, Juli Gelnarová, Anička Homolková a Bára Pavlíková 
– BRONZ, kategorie 15 – 17 let: Kačka Vidnerová, Terka Ka-
linová, Terka Richtrová a Majda Ondřichová – ZLATO, mix 
věků (3kat.): Sandri Fawzy, Šárka Sadílková, Štěpánka Sadíl-
ková a Bára Stibralová – STŘÍBRO. Soutěž týmů – rychlost 
double dutch (čtyřčlenný tým 4x45s, dvě proti sobě točící se 
švihadla) – kategorie 12 – 14let: Maky, Juli, Anička a Bára P. 
– BRONZ, 15 – 17 let: Kačka, Majda, Terka K. a Terka R. – 
ZLATO, mix věků: Simča Skokanová, Šárka, Štěpánka a Bára 
S. – STŘÍBRO... 

Všem děvčatům děkuji za skvělou reprezentaci a blahopřeji 

Monika Sadílková, trenérka
Foto – M. Sadílková a rodiče děvčat

T. j. SOKOl HOROMĚŘICE
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Sešel se rok s rokem a místní rybářský spolek Horoměřice 
uspořádal dne 8. 5. 2016 již tradiční 53. ročník rybářských 
závodů. Optimistická předpověď meteorologů pro termín ko-
nání závodů se opravdu naplnila, a pěkné počasí tak přispělo 
k hojné účasti široké veřejnosti. Již tradičně úderem půl de-
váté dorazil průvod turistů (baťůžkářů) z Prahy a rázem byly 
všechny stánky s občerstvením v obležení.

Pořadatelé nasadili do rybníku před závody 9 metráků 
kaprů a 90 kg pstruhů, takže pro závodníky byly vytvoře-
ny ideální podmínky pro hojné úlovky. Celkovým vítězem 
rybářských závodů se stal ještě junior Jakub Kliner s úcty-
hodným úlovkem 14 kaprů o souhrnné míře 810 cm. Na 
druhém místě skončil pan Daniel Beránek s celkovým úlov-
kem o míře 609 cm a třetí místo obsadil pan Martin Šedivý 
s úlovkem 598 cm. Celkem bylo na rybářských závodech 
uloveno 106 kaprů a 71 pstruhů. Nejúspěšnější ročník ry-
bářských závodů co do počtu ulovených kaprů byl rok 2011, 
kdy bylo uloveno 142 kaprů.

Lehká statistika úlovků v minulých ročnících  
rybářských závodů:

Ročník Počet ulovených ryb
2010 68 kaprů
2011 142 kaprů
2012 74 kaprů
2013 67 kaprů
2014 59 kaprů
2015 47 kaprů

Pro závodníky a širokou veřejnost bylo připraveno bohaté ob-
čerstvení, které se již tradičně setkalo s velmi kladnou odezvou. 

Petru ZDAR.
 Ing. Milan Veselý

Foto: Ing. Zdeněk Sadílek

RYBÁŘSKé ZÁVODY 2016
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Po silné bouřce a krupobití se počasí naštěstí umoudřilo 
a mohla proběhnout procházka s pamětníkem po historickém 
centru obce (31. května 2016) – role průvodce se laskavě ujal 
pan Václav Kášek. 

Začali jsme u obecního úřadu, pokračovali po Velvarské, přes 
Požárníků, U Křížku, Do Oříšků, Přímou, Hrdinů a zpět po Vel-
varské k obecnímu úřadu. Po cestě jsme se zastavili u mnohých 
budov a postupně se dozvěděli, co bývalo dříve v budově obec-
ního úřadu, kde byly krechty, v kterém roce se v rámci akce 
„Z“ otevřelo nákupní středisko, kde se konal jeden z legendár-
ních televizních Silvestrů, na jakém místě bylo dříve zdravotní 
středisko, centrum obce či jediný zámečník v obci. Příště, až pů-
jdete kolem dětského hřiště v ulici U Křížku, si všimněte křížku, 
který je původní a je s ním spojena historie z doby 19. století.

Bylo příjemné, že procházky se zúčastnili novousedlíci 
i starousedlíci stejnou měrou.

Text a foto: Petra Nová

Ráda bych poděkovala naší Obecní policii Horoměřice za 
krásné dopoledne, které opět připravila pro malé děti navště-
vující centrum Happy Faces. 

Celá akce trvala asi dvě hodiny. Děti si mohly prohléd-
nout policejní vůz, vyzkoušely si výstražné vesty a další 
součásti policejního stejnokroje, jako například čepice. 
Nejvíce se jim líbila policejní „plácačka“, kterou si poté 
vyrobily. 

Strážníci Petr Dvořáček a Jan Plass děti naučili, jak se cho-
vat v různých dopravních situacích, názorně předvedli pře-
cházení přes přechod a mnoho dalšího.

Obecní policie Horoměřice s námi spolupracuje dlouhodobě, 
každý rok pro děti pořádá podobné akce, dokonce nám pomá-
háli i při Mikulášské nadílce, převlečeni za čerta a Mikuláše. 

Děkujeme, že si na nás v této uspěchané době vždy uděláte 
čas a budeme se těšit na další návštěvu.

pROCHÁZKa S paMĚTNÍKEM

pOlICIE V HappY FaCES

Za Happy Faces
Zuzana Verner Danielisová
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Lékárnu v Horoměřicích provozujeme již od roku 1996. 
O něco málo z naší práce se tímto článkem chceme s vámi 
podělit.

 Za celou dobu jsme nasbírali mnoho zkušeností nejen 
s provozem lékárny, ale i v jednání s pacienty, kdy se nám 
osvědčil laskavý a individuální přístup ke každému návštěvní-
kovi lékárny. Celou dobu odoláváme tlaku řetězců a držíme si 
skutečnou nezávislost v rozhodování.

Jakožto vesničtí lékárníci s našimi návštěvníky navazuje-
me užší vztahy blížící se filozofii rodinných lékařů. Máme čas 
pacienta vyslechnout a dobře mu poradit. Výhodou je i to, že 
víme, jaké léky pacient bere nebo bral dříve, což nám pomůže 
při výběru vhodného volně prodejného přípravku. Mnohokrát 
jsme také zachytili chybu v léčbě pacienta, ať už jde o nevhod-
né dávkování, zdvojenou léčbu nebo dokonce kombinaci léků, 
které se spolu brát nesmí. Radíme pacientům s ohledem na 
jejich nemoci a doporučujeme jim, na co si mají dát pozor a co 
by si měli ohlídat. Chceme, aby naši návštěvníci lékárny byli 
informovanými pacienty a o své zdraví se sami zajímali. 

léKÁRNa
 Díky tomu, že jsme nezávislá soukromá lékárna a nejsme 

zapojeni v žádném řetězci ani síti lékáren, nejsme vázáni povin-
ným odběrem určitého zboží ani jinými směrnicemi. Jsme proto 
schopni sortiment přizpůsobit potřebám místních občanů. Léky 
neradi zaměňujeme a přípravek vybíráme společně s pacientem. 
Ze zkušenosti víme, že ceny sortimentu naší lékárny jsou kromě 
akčních letáků obvykle nižší než v řetězcích. V celém mumraji 
slev, akčních letáků a slevových karet nezapomínejme na to, že 
lékárna je především zdravotnické zařízení a hlavní práce lékár-
níka není při návštěvě lékárny vidět na první pohled.

 
Kromě běžných služeb lékárny poskytujeme 
například i tyto služby:
 – přijímáme elektronické recepty
 – přijímáme objednávky předem (telefon, email), takže lék 
pro pacienta máme již připraven dopředu a pacient tedy ne-
musí chodit dvakrát

 – samozřejmostí je domluva v anglickém jazyce
 – přijímáme platební karty
 – máme zkušenosti s vystavením dárkových poukázek pro za-
městnance různých organizací (úřad, škola, firmy...)

 – poskytujeme konzultace nad lékovým režimem pacienta
 – poskytujeme telefonické konzultace lékařům i občanům
 – poskytujeme poradenství v oblasti kojení a péče o dítě, jsme 
zapojeni v projektu „Lékárnice jsou také maminky“

 – našim pacientům poskytujeme zdarma časopis Zdraví
 – v rámci potravních doplňků se zaměřujeme na různé skupi-
ny diet (diabetici, celiaci, potravinové alergie, vegetariáni, 
diety při různých onemocněních)

 – zajišťujeme sortiment zdravotnických potřeb (berle, punčo-
chy, inkontinence, chodítka...), poradíme s úhradami a kódy 
pojišťoven

 – Při potížích s kůží, ať už kosmetických nebo třeba u ato-
pických exémů, se nám osvědčují přípravky registrované 
jako léky. Výhodou je, že mají klinické studie o účinnosti. 
Z kosmetických řad se nám osvědčila značka Eucerin, která 
se zaměřuje právě i na atopiky

 – možnost měření krevního tlaku
 – 3 parkovací místa u lékárny
 – od občanů odebíráme zdarma nepotřebné a prošlé léky

Letos je naší lékárně 18 let a stává se „plnoletou“. Držte 
nám palce, abychom kvalitní služby poskytovali i nadále.

Na Vaší další návštěvu se těší 
PharmDr. Jana Poustková 

a ostatní zaměstnanci Lékárny Horoměřice

U našich zaměstnanců dbáme nejen o vstřícný přístup k pa-
cientům, ale i o odborné vzdělávání, a nabízíme tak i poraden-
ství a konzultace nad lékovým režimem pacienta. 

V praxi to vypadá tak, že pacient přijde do lékárny se sezna-
mem užívaných léků včetně jejich síly a dávkování. Výhodou 
je, má-li nějakou lékařskou zprávu. Společně s pacientem pak 
jeho léčbu rozebereme, probereme otázky pacienta nebo jeho 
obtíže, které s léky mohou souviset. Nezřídka objevíme léky, 
které by pacient už brát nemusel nebo třeba nevhodné dávko-
vání. Naše doporučení pak samozřejmě konzultuje se svým lé-
kařem. Výsledkem konzultace může být i ujištění pacienta, že 
jeho léky jsou v pořádku a vše dělá správně. Zjistili jsme totiž, 
že výdejem krabičky naše práce nekončí, důležité je i to, co pa-
cient s lékem udělá doma. Na tyto delší konzultace je lepší se 
domluvit předem, abychom si na pacienta vyhradili dost času. 

Úvahy nad dávkováním a kombinací léků probíhají v hla-
vě našich magistrů pokaždé, když vám léky „jen vydáváme ze 
šuplíku“. Chtěla bych vyzvat naše pacienty, aby se nás nebáli 
ptát na to, co je zajímá, žádný dotaz není zbytečný nebo hloupý.

 Stejný přístup máme i k lékařům. Jsme zvyklí na telefo-
nické dotazy, kdy lékař potřebuje ověřit dostupnost na trhu, 
hledáme neobvyklá dávkování nebo kombinace léků, poradí-
me s interakcemi. Po telefonu jsme schopni poradit a spolu 
s lékařem vymyslet třeba i mastičku pro konkrétního pacien-
ta. Naším cílem je vzájemná spolupráce s lékařem, ze které 
má přínos hlavně pacient. Navázali jsme dobrou spolupráci 
s místními lékařkami, ale i s lékaři v blízkém okolí nebo třeba 
s Veterinární klinikou.

LÉKÁRNA HOROMĚŘICE

Spojovací 34  220 971 460
252 62 Horoměřice lekarna-horo@volny.cz

Po  – Pá
Mo  – Fr : 8 – 17 h
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Horoměřický zpravodaj vydává Obec Horoměřice, 
IČ 00241229, se sídlem Horoměřice, Velvarská 100. 

Horoměřický zpravodaj je periodický tisk Obce Horoměřice  
podle zákona č. 46/2000 Sb., vychází nepravidelně, 6 – 10x ročně.  
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Horoměřický zpravodaj je doručován do domácností obce zdarma.
Redakční rada si vyhrazuje právo na grafickou a gramatickou  

úpravu příspěvků, případně na jejich krácení.
Za správnost příspěvku (zejména po právní stránce) odpovídá  

vždy autor příspěvku.
Názory autorů příspěvku nemusí být v souladu s názory  

redakční rady či zastupitelstva obce.
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Náklad: 1720 výtisků
Vaše příspěvky můžete doručit na obecní úřad či poslat  

e-mailem: podatelna@horomerice.cz 

Chtěl bych touto cestou poděkovat panu Vladimíru Dvořákovi, členovi Obecní policie Horoměřice, za jeho precizní práci 
při řízení dopravy při demontáži a montáži nových svítidel veřejného osvětlení v ulici Velvarská, které proběhlo v sobotu  
28. května 2016.

Jiří Brejník
elektromontáže

V současné době rozesílá dodavatel 
vody, 1. vodohospodářská společnost, 
odběratelům nové smlouvy na dodávky 
vody. Současně požaduje zaslání výpisu 
z katastru nemovitostí, což je povinna 
u svých odběratelů evidovat. 

Vodohospodářům postačuje informa-
tivní výpis, který si každý může stáh-
nout sám z webu katastru nemovitostí 
na adrese www.nahlizenidokn.cuzk.cz.

Pokud nemáte k dispozici internet 
nebo si nevíte rady, rádi vám pomůžeme 

na obecním úřadě a výpis zde vytisk-
neme. Rozhodně kvůli tomuto dokladu 
nemusíte cestovat až do Kobylis na ka-
tastrální úřad.

Bc. Jana Kohoutová

N a p S a l I  N Á M

I N F O R M a C E

Římskokatolická farnost
vás zve na

slavnou poutní bohoslužbu
ke cti sv. Anny,

patronky Horoměřic
v neděli 24. července 2016 v 17.00 hodin

do kaple sv. Anny v Horoměřicích

p O Z V Á N K Y
Nová výstava v galerii Orchidea

Obrazy Jindřicha Bláhy
od 23. června do 15. září 2016
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